
Verksamhetsberättelse för Mölndals Naturskyddsförening, verksamhetsåret 2024  

 

Styrelsen  
Ordinarie årsmöte hölls den 6 mars 2024. Styrelsens sammansättning såg därefter ut som följer:   

Ordförande  Leif Lithander 
Vice ordförande Lena Sjödell 
Sekreterare  Per Schillander  
Kassör  John Kindblom  
Övriga ledamöter  Håkan Svensson 

 Ulf Molau  
Suppleanter  Evelina Olsen 
 Birgitta Meyer 

  
Ansvarsområden 

• Leif Lithander: ledamot i skogsreferensgruppen samt vattenrådet  

• Per Schillander: sekreterare, postmottagare  

• John Kindblom: kassör, epostkonto  

• Lena Sjödell: ledamot i hållbarhetsgruppen, epostkonto, kontakt m Studiefrämjandet 

• Håkan Svensson: representant i länsförbundets styrelse, skogsgruppen, 

kommunikationsgruppen 

 

Medlemmar  
Föreningens medlemsantal under 2024 var 1845 st. Av dessa var 1245 vanliga medlemmar, 598 

familjemedlemmar samt två hedersmedlemmar. År 2023 var medlemsantalet 1832 st. I våra 

medlemsbrev efterlyser vi stöd i olika sakfrågor och ärenden, och ibland får vi bra respons.  

Styrelsen  
Under 2024 löpte föreningens verksamhet normalt, med flera gemensamma aktiviteter. 

Styrelsemötena hölls som regel i Aktiviteten, med undantag för juni. Under året har vi haft 10 

ordinarie styrelsemöten. Styrelsen har varje månad skickat ut ett medlemsbrev, som speglat vår 

verksamhet.  

Skogsgruppen   
Skogsgruppen består av 13 medlemmar och träffades vid 11 tillfällen under 2024. Gruppen deltar i 

kommunens skogsgruppsreferensgrupp, som fortsätter ledas av Skogssällskapet i egenskap av 

kommunens förvaltare även under 2025.  

Vid avverkningsanmälningar har flera områden i Lindome besökts. Trots tät dialog med 

Skogsstyrelsen har områden skövlats, som haft mycket vatten och höga naturvärden enligt 

Mölndalskartan. Glädjande är att kommunen har dragit tillbaka två avverkningsanmälningar i 

Lindome och en i Balltorp, tack vare inventeringar, fältbesök, överklaganden och dialog.   

En av anmälningarna som drogs tillbaka ligger i det större skyddsvärda området som har potential att 

bli naturskog om omkring 50 år.  

Tommered besöktes vid ett flertal tillfällen under våren, för att inventera djur och natur med 

anledning av att det finns planer på att bebygga området. Utöver detta har det under hösten varit ett 

flertal möten för att organisera skogsdagen med föreläsning och fältbesök i Lindome 16 oktober med 

Martin Jentzen som föreläsare. Vi har även läst in oss på svenska kyrkans skogsutredning. 

 



Naturskydd, planer och program 

• Vi har fortsatt engagerat oss i en tänkt exploatering i ett olämpligt område i Tommered, 

sydost om Hällesåker. Vi har besökt området och inventerat arter.  

• Kretsen har engagerat sig i vattenfrågor för Kålleredsbäcken, Mölndalsån och Lindomeån. 

Våra tankar på att skapa en våtmark vid Lindomeån/Kungsbackaån har inneburit fortsatta, 

informella kontakter på strategiska nivåer.  

• Vi har deltagit i möten med Mölndalsåns vattenråd, ett samverkansorgan med syfte att skapa 

samsyn och helhetsperspektiv på vattenresurserna inom Mölndalsåns avrinningsområde. 

Under 2024 har yttranden om reglering av Mölndalsån inlämnats. 

• Vi har yttrat oss om ett flertal detaljplaner i kommunen, så som bostäder i Heljered, bostäder 

vid Gårda Barnsjön, en deponi vid Sagsjön, en logistikpark vid Lindome samt exploateringar i 

Fässbergsdalen. Planer på en motocrossbana vid Rävekärr, kraftledningar i bergen ovanför 

Rävekärr samt en järnvägsplan för en ny bana Mölndal-Borås har också ägnats kretsens 

resurser.  

• Detaljplanen för Lunnagården avslogs av MD och togs inte upp för prövning av MÖD, vilket 

innebar att vi gick segrande ur den striden.  

• Utställningen Tidsresan ägnades mycket tid och kraft. Vi hade den exponerad i Mölndals 

galleria vecka 42. Vi hade ungefär 350 besökare i utställningen och 36 på föredragen.  

• Vi genomförde en gökotta 9 maj.  

• Ett par missöden från kommunens sida har föranlett en dialog om utbildningsinsatser om 

naturvård.  

• Flygande med modellflyg vid Kikåstippen, ljusföroreningar vid Gunnebo liksom 

drönarflygning vid Lunnagården har föranlett vårt engagemang.  

• Samarbete inleddes med fotoklubben Linslusarna för naturinformation på Safjället.  

 

Hållbarhetsgruppen 
Gruppen har genomfört följande aktiviteter:  

• Samarbete med kommunen, där deltagare på SFI har hälsoskola som ett obligatoriskt 

moment. Det är 8 träffar, med tolk och med info om hälso- och sjukvård. Man bjuder in 

sköterska, barnmorska, tandsköterska och sjukgymnast men siktar också på meningsfull 

fritid, där vi kommer in. Gruppen har medverkat på en träff med information om 

allemansrätten, med en promenad på Safjället. 

• Skräpplockardag 14 april i storm. 16 deltagare varav en del visade intresse för fortsatt 

engagemang. 

• Balltorpsdagen, Gunnebo mat- och hantverk samt lovaktivitet på Mölndals stadsmuseum – 

alla med Naturfalken som en bärande del. 

• Deltagit i Tidsresan, framför allt som utställningsvärdar. 

 

Fågelgruppen   
Fågelgruppen, under ledning av Per-Anders Svensson, hade 10 utflykter med deltagarna i fågelkursen 

till Änggårdsbergen, Stora Amundön samt Torslandaviken. Dessutom ordnade gruppen utflykter till 

Tjolöholm, Gunnebo, Klippans naturreservat i Härryda samt en nattskärrevandring på Rambo mosse. 

 



Kommunikation  
Kommunikationsgruppen är ansvariga för att uppdatera hemsidan och bl a informera om föreningens 

verksamhet digitalt. På Facebook, där vi heter Mölndals Naturskyddsförening, har vi ökat till 439 

följare. På Instagram @naturskyddsforeningenmolndal, har vi 174 följare. På vår hemsida har vi 

under 2024 haft 4977 visningar (ökning) och ca 1570 besökare (minskning). Kretsens 

kommunikationsgrupp arbetar med att öka vår digitala synlighet på dessa plattformar för att nå ut till 

fler. Effekten på Facebook och Instagram (sedan förra januari) har varit god: räckvidden har ökat med 

20 % respektive 130 %.  

Gruppen har skickat ut styrelsens nyhetsbrev med e-post varje månad och arbetat med 

uppdateringar av kontaktuppgifter för kretsens medlemmar. Gruppen består av 4 medlemmar och 

har haft ett flertal möten i olika konstellationer under 2024, inte minst inför arbetet med 

utställningen i oktober, då vi hjälpte till med arrangemang, trycksaker m.m.  

Övrigt  

• Vi har under året samarbetat med Studiefrämjandet.  

• Stöd till Örn -72 även i år (arbetar för bevarandet av örnpopulationer i Norden).  

• Vår styrelseledamot Ulf Molau avled på sommaren.  

 

Mölndal, februari 2025 

Mölndals Naturskyddsförening  

Styrelsen  


